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Č. j.: karek/0015/24 

 

 

Akademický senát Univerzity Pardubice 

 

Z Á P I S 

z 10. zasedání Akademického senátu Univerzity Pardubice, 

konaného dne 27. února 2024 v hybridní formě v zasedací místnosti rektorátu 

 

Přítomni: dle prezenční listiny celkem 39 senátorů z celkového počtu 43 (viz příloha).  

(28 senátorů přítomno prezenčně, 11 senátorů online) 

 

 

Program zasedání: 

 

1. Jmenování skrutátorů zasedání. 

2. Schválení pravidel pro hybridní zasedání Akademického senátu Univerzity Pardubice. 

3. Schválení programu zasedání.  

4. Informace o činnosti předsednictva AS UPCE. 

5. Návrh III. změn Vnitřního mzdového předpisu Univerzity Pardubice. 

6. Žádost o předchozí souhlas ke jmenování člena Rady pro vnitřní hodnocení Univerzity 

Pardubice. 

7. Záměr rektora jmenovat prorektora Univerzity Pardubice. 

8. Různé. 

 

Na začátku hybridního zasedání bylo přítomno 39 senátorů. 

Předseda Akademického senátu Univerzity Pardubice (dále jen „AS UPCE“ nebo „senát“) 

Ing. Petr Bělina, Ph.D., zahájil 10.  zasedání AS UPCE, přivítal přítomné senátorky a senátory, 

rektora, vedení Univerzity Pardubice (dále jen „UPCE“ nebo „univerzita“) a hosty. 

Předseda dr. Bělina informoval, že dnešní zasedání je hybridní. Na začátku proběhla jmenovitě 

kontrola senátorů přihlášených online. Bylo sděleno, že kvorum pro usnášeníschopnost 

AS UPCE a schválení usnesení je 22 senátorů/hlasů. 

1. Jmenování skrutátorů zasedání. 

Navržení skrutátoři pro toto zasedání Marek Manojlín a Ing. Karel Juryca, Ph.D., byli schváleni 

následným hlasováním.  

 

Hlasování se účastnilo 39 senátorů. 

Výsledek hlasování: 37 PRO, 0 PROTI, 2 SE ZDRŽELI. 
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2. Schválení pravidel pro hybridní zasedání Akademického senátu Univerzity Pardubice. 

Předseda AS UPCE dr. Bělina uvedl, že Pravidla pro hybridní zasedání AS UPCE byla 

poskytnuta senátorům před zasedáním. K tomuto materiálu nebyly vzneseny žádné připomínky 

a neproběhla žádná diskuse. Dr. Bělina vyzval k hlasování. 

 

Ve 14:20 se připojila online MgA. Adéla Škrabalová. 

Přítomno 40 senátorů. 

 

Hlasování se účastnilo 40 senátorů. 

Výsledek hlasování: 36 PRO, 0 PROTI, 4 SE ZDRŽELI. 

Pravidla pro hybridní zasedání AS UPCE byla schválena. 

3. Schválení programu zasedání. 

Dr. Bělina informoval, že program zasedání obdrželi senátoři v předstihu jako součást 

pozvánky na zasedání. Pozvánka na 10. zasedání AS UPCE byla zveřejněna na intranetu 

i vnějších webových stránkách. Senátoři byli seznámeni s programem zasedání a požádáni 

o případné doplnění programu. Nikdo nevznesl žádné návrhy ani připomínky, tedy dr. Bělina 

vyzval senátory k hlasování. 

 

Hlasování se účastnilo 40 senátorů. 

Výsledek hlasování: 39 PRO, 0 PROTI, 1 SE ZDRŽEL. 

Program zasedání byl schválen. 

4. Informace o činnosti předsednictva AS UPCE. 

Dr. Bělina uvedl další bod programu a shrnul činnost předsednictva AS UPCE. Z činnosti 

předsednictva AS UPCE lze zmínit např.: 

• Příprava programu zasedání 20. a 27. února 2024.  

• Jednání předsednictva o záměru rektora jmenovat prorektora.  

• Účast na promocích a udílení čestných doktorátů. 

 

Předseda dr. Bělina otevřel diskusi k tomuto bodu programu, nebyly vzneseny žádné dotazy 

ani připomínky. 

5. Návrh III. změn Vnitřního mzdového předpisu Univerzity Pardubice  

Dr. Bělina uvedl bod č. 5 programu, kterým bylo projednávání návrhu III. změn Vnitřního 

mzdového předpisu Univerzity Pardubice. Návrh předložil rektor UPCE prof. Čapek, garantem 

dokumentu je prorektorka doc. Černohorská. 

Úvodního slova se ujal předkladatel návrhu rektor prof. Čapek, který následně předal slovo 

doc. Černohorské. Doc. Černohorská představila změny v tarifních třídách, jichž se tato změna 

bude týkat. 
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Dr. Bělina uvedl, že materiál projednala Ekonomická komise AS UPCE a doporučila jej 

k přijetí.  

Dr. Bělina vyzval k diskusi k tomuto bodu. O slovo se přihlásil doc. Culek.  Dotaz byl směřován 

na rektora prof. Čapka a týkal se případných dalších změn v navýšení mzdových tarifů v tomto 

roce. Rektor prof. Čapek uvedl, že se tento bod bude řešit na dalších jednáních v souvislosti  

s přípravou rozpočtu. 

Nebyly vzneseny žádné další dotazy, dr. Bělina ukončil diskusi a vyzval senátory a senátorky 

k hlasování. 

 

Návrh na usnesení: 

Akademický senát Univerzity Pardubice projednal a schválil návrh III. změn Vnitřního 

mzdového předpisu Univerzity Pardubice v předloženém znění. 

 

Hlasování se účastnilo 40 senátorů. 

Výsledek hlasování: 38 PRO, 0 PROTI, 2 SE ZDRŽELI. 

Dr. Bělina konstatoval, že návrh usnesení byl přijat. 

 

 

6. Žádost o předchozí souhlas ke jmenování člena Rady pro vnitřní hodnocení Univerzity 

Pardubice. 

Dr. Bělina uvedl bod č. 6 a sdělil, že senátoři AS UPCE obdrželi před zasedáním do svých  

e-mailových schránek stručné CV nominované členky RVH jako podklad pro zasedání.  

Návrh předložil rektor UPCE prof. Čapek a ujal se úvodního slova. Vysvětlil důvod, proč k této 

volbě došlo a blíže představil kandidátku doc. Ing. Michaelu Kotkovou Stříteskou, Ph.D.  

z Fakulty ekonomicko-správní Univerzity Pardubice. 

O slovo se přihlásil doc. Jaroslav Kleprlík s dotazem ohledně upřesnění pozic v Radě pro vnitřní 

hodnocení. Rektor prof. Čapek na tuto otázku uspokojivě odpověděl. 

Dr. Bělina vysvětlil průběh hlasování, které se uskuteční ve dvou krocích. Nejprve proběhne 

tajná volba o jméně a následně dojde k veřejnému hlasování o návrhu usnesení. Dr. Bělina 

vyzval přítomné k tajnému hlasování. 

 

Výsledek tajné volby o kandidátce na post člena Rady pro vnitřní hodnocení Univerzity 

Pardubice: 

 

Hlasování se účastnilo 40 senátorů. 

Výsledek hlasování: 37 PRO, 0 PROTI, 3 SE ZDRŽELI. 

Dr. Bělina konstatoval, že návrh byl přijat. 

 

Návrh na usnesení: 

Akademický senát Univerzity Pardubice projednal a dává rektorovi předchozí souhlas  

ke jmenování doc. Ing. Michaely Kotkové Stříteské, Ph.D., z Fakulty ekonomicko-správní 

Univerzity Pardubice, členem Rady pro vnitřní hodnocení Univerzity Pardubice. 
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Hlasování se účastnilo 40 senátorů. 

Výsledek hlasování: 39 PRO, 0 PROTI, 1 SE ZDRŽEL. 

Dr. Bělina konstatoval, že návrh usnesení byl přijat. 

 

7. Záměr rektora jmenovat prorektora Univerzity Pardubice. 

Dr. Bělina uvedl bod č. 7 a předal slovo předkladateli návrhu rektorovi prof. Čapkovi. Rektor 

prof. Čapek představil Ing. Ondřeje Pruska, Ph.D. a informoval o svém záměru jmenovat  

ho prorektorem pro vzdělávání a kvalitu. Seznámil senát s dosavadní činností dr. Pruska 

a vyzdvihl jeho zkušenosti s projektovým řízením a agendou vzdělávání, kterou 

má v současnosti na starost v rámci svého působení na pozici vedoucího Oddělení 

pro vzdělávání. Za zcela kritickou zmínil potřebu rychlé adaptace na pozici prorektora 

pro vzdělávání a kvalitu, kterou lze v tomto případě očekávat. Zdůraznil také jeho manažerské 

kvality, které tato funkce vyžaduje. Dále požádal senátory o podporu pro navržené řešení.  

Rektor prof. Čapek předeslal, že na příštím zasedání senátu bude projednán nástupce 

za doc. Ing. Petra Doležela, Ph.D., prorektora pro vědu a tvůrčí činnost, který na této pozici 

bude končit z důvodu jeho zvolení děkanem FEI.  

Dr. Bělina k předloženému záměru rektora uvedl, že se mu věnovalo setkání předsednictva 

AS UPCE. To se shodlo, že poprvé v historii Univerzity Pardubice se jedná o tom, aby na post 

prorektora pro vzdělávání a kvalitu, byl jmenován neakademický pracovník, což předsednictvo 

považuje za nestandardní, zároveň však podotkl, že podle platných právních předpisů 

a vnitřních předpisů UPCE je tento krok možný. 

Proběhla podrobná debata, při které vystoupili Mgr. Lavrenčíková, doc. Culek, Mgr. Rozen 

a senátor Vrubel.  Rektor prof. Čapek zodpověděl všechny položené dotazy a vysvětlil svou 

motivaci a stávající stav, na přímý dotaz senátora Mgr. Rozena reagoval také dr. Prusek. 

Do rozpravy vstoupil rovněž prorektor doc. Doležel, který osvětlil specifikum celé situace 

a podpořil návrh rektora.  

Následně vystoupil dr. Michal Kleprlík, který navrhl tajnou volbu pro hlasování o záměru 

jmenovat prorektora pro vzdělávání a kvalitu. 

Doc. Culek se připojil k návrhu na tajné hlasování. Proběhla další debata, při které dále 

vystoupili doc. Culek, doc. Jaroslav Kleprlík, Mgr. Rozen, Mgr. Lavrenčíková, Ing. Šlapák 

a Ing. Leinweber. Rektor prof. Čapek zodpověděl další položené dotazy.  

V diskusi vystoupil také dr. Sikora, který položil přímý dotaz na dr. Pruska ohledně jeho vizí 

na UPCE. Dr. Prusek dotaz zodpověděl a představil svou vizi a své priority.  

Dr. Bělina následně ukončil rozpravu a vyzval přítomné senátorky a senátory k hlasování 

o tajné volbě podle čl. 6, odst.4 Jednacího řádu AS UPCE. 

  

V 15:33 se osobně připojila MgA. Adéla Škrabalová. 

Přítomno 40 senátorů. 

 

Hlasování o návrhu na tajné hlasování o usnesení k bodu č. 7: 

 

Hlasování se účastnilo 40 senátorů. 

Výsledek hlasování: 27 PRO, 6 PROTI, 7 SE ZDRŽELO. 

Dr. Bělina konstatoval, že návrh na tajné hlasování o usnesení byl přijat. 
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Následovalo tajné hlasování o návrhu usnesení: 

 

Návrh na usnesení: 

Akademický senát Univerzity Pardubice projednal a bere na vědomí záměr rektora Univerzity 

Pardubice jmenovat s účinností od 01. 03. 2024 nového prorektora pro vzdělávání a kvalitu, 

a to Ing. Ondřeje Pruska, Ph.D. 

 

Hlasování se účastnilo 40 senátorů. 

Výsledek hlasování: 13 PRO, 20 PROTI, 7 SE ZDRŽELO. 

Dr. Bělina konstatoval, že návrh usnesení nebyl přijat. 

 

8. Různé 

Dr. Bělina uvedl bod Různé a informoval přítomné o nadcházejících událostech. Oznámil 

termín jednání Ekonomické komise AS UPCE, které je plánováno na 5. března 2024 

od 14:00 hod. Na schůzku pozval všechny senátory. 

Informoval akademickou obec UPCE ohledně setkání předsednictva Rady Vysokých škol (dále 

jen „RVŠ“) a nově zvoleného předsedy, kterým se stal prof. Tomáš Kašparovský z Masarykovy 

Univerzity v Brně. Dále zmínil, že na zasedání předsednictva RVŠ vystoupil dr. Plaga 

a dr. Fliegl z Národního akreditačního úřadu, kteří informovali o návrhu na změnu legislativy 

v oblasti vysokého školství (pravděpodobně formou další novely VŠ zákona), konkrétně 

zejména o změnách v institucionálních akreditacích a tzv. institucionálním auditu. Dr. Bělina 

dále uvedl, že na zasedání vystoupila také ministryně Langšádlová s aktuálními informacemi 

k hodnocení vědy a výzkumu a informovala o plánovaných jednáních ke změně metodiky 

M17+ a hodnocení aplikovaného výzkumu a vystoupil také předseda odborové organizace 

Ing. Bayerl, který informoval o plánovaných změnách v oblasti minimální mzdy a zaručené 

mzdy. 

  

Dr. Bělina k bodu č. 8 otevřel diskusi. 

V diskusi vystoupil doc. Culek s dotazem týkajícím se výměny výpočetní techniky na UPCE 

z důvodu ukončení podpory Windows 10 v roce 2025 a požadavků na zabezpečení při přechodu 

na Windows 11. Rektor prof. Čapek a doc. Černohorská dotaz zodpověděli a zmínili, že tato 

skutečnost je řešena s vedením jednotlivých fakult. 

 

O slovo se další senátorky či senátoři nepřihlásili a dr. Bělina tak ukončil diskusi. Oznámil 

termín konání dalšího řádného zasedání AS UPCE, které je plánováno na 23. dubna 2024 

a bude taktéž v hybridní formě. Poděkoval všem přítomným za účast a zasedání AS UPCE bylo 

tímto ukončeno. 

 

Zapsala: Bc. Štěpánka Stryková 

                                                                   Ing. Petr Bělina, Ph.D. 

                                                                        předseda AS UPCE      


